
A Vasvári Nemzetközi Színjátszó Fesz-
tiválon 200 színjátszó vett részt. Tizennégy 
csapat 22 előadást játszott 12 helyszínen. 
Vasváron: a Nagy Gáspár Művelődési 
Központban, a zeneiskolában, a templom-
kertben és a Szentkúton voltak előadások, 
ezen kívül a Hegyhát nyolc településén, 
de a zalai Nagykutasra és Vépre is jutott 
a produkciókból. Ismét volt kolostorölelés 
és a Muzsikás együttes együtt koncertezett 
a helyi csoportokkal. Az Emberi Erőforrá-
sok Minisztériuma NKA pályázata is tá-
mogatta a fesztivált.

„Ha június, akkor színjátszó fesztivál, ha 
pedig fesztivál, akkor jókedv, mozgalmasság, 
vidámság tölti be Vasvár utcáit, köztereit. Bí-
zom benne, hogy így lesz ez idén is” – fogal-
mazta meg előzetes reményeit a fesztivállal 
kapcsolatban Tóth Balázs polgármester.

A négy nap alatt a színházi előadások 
feszességét workshopok, zenei koncertek 
és a már elmaradhatatlan kolostorölelés la-
zították. Utóbbit szombatra és vasárnapra, 
pontban délre hirdették meg a szervezők. A 
legtávolabbról Batumiból érkeztek színészek. 
„Harmadik alkalommal jöttek el hozzánk a 
georgiaiak, voltak már nálunk bábszínház-
zal, alternatív előadással, most pedig Ionesco 
klasszikusát, A kopasz énekesnőt nevezték 
a találkozóra, amelyet szombaton színházi 
fő műsoridőben, este hét órakor láthatott a 
közönség” – mondta a főszervező, Gergye 

Rezső, aki a fesztivál fejlődéstörténetét is 
vázolta dióhéjban. A rendezvényt 1987-ben 
rendezték meg először, ami már akkor nem-
zetközi volt. A találkozók sora a kilencvenes 
években megakadt, de 2000-től újra elindult 
a fesztivál megrendezése és a lendület azóta 
is töretlenül tart. A hazai amatőr színjátszó 
csoportok körében kedvelt szakmai eseményt 
az önkormányzat és sikeres pályázatok mel-
lett egyre több vállalkozás is támogatja. Idén 
ötmillió forintból gazdálkodnak, ebbe az ösz-
szegbe már kalkulálták a pályázatok mellett 
a belépődíjakból érkező lehetséges tételeket 
és a nevező csoportok regisztrációs díját 
is. „Az Emberi Erőforrások Minisztériuma 
szintén támogatta a fesztivált. A munkánkat 
nem csak a tőlük kapott összeg segíti, hanem 
energiákat ad a pályázati pénz odaítélésének 
indoklása is, miszerint a döntést szakmai in-
dokokra alapozták, közösségi és kulturális ér-
tékeire tekintettel támogatják a rendezvényt” 
– hangsúlyozta a szervező.

A színházi előadások mellett koncertek is 
színesítették a programpalettát. A színi bemu-
tatók és a versenyprogram után a Muzsikás 
együttes érkezett a fesztiválhét szombatján 
Vasvárra és a helyi csoportokkal együtt adtak 
műsort a fesztiválközönségnek.

A fesztiválra érkeztek csoportok a többi 
között Szombathelyről, Kőszegről, Vassu-
rányból, Budapestről, Székesfehérvárról, 
Százhalombattáról. A nemzetköziséget a 

georgiaiak mellett szlovén, szlovák és romá-
niai csoportok képviselték. Workshopot Her-
czeg Tamás színész – a HOPPart Társulattól 
– tartott a vasvári béke gondolatkörében. „A 
folyamat már a múlt évben elkezdődött, egy-
re inkább érzékelhető a szándék, hogy béke 
gondolata köré épülő előadás van születőben, 
ahol négy nemzet színjátszói szerepelnek. 
Vasvári Béke lesz az előadás címe” – árult el 
a jövőbeli tervekből is egyet Gergye Rezső. 
A találkozó érdekessége még, hogy a zsűri 
Vasvár mellett több hegyháti településre is ki-
utazott, ott tartották a társulatok minősítésre 
szánt bemutatóikat. Egyre nagyobb az igény 
a térség falvaiban is az előadásokra, van, aki 
már jövő évre is foglalt társulatot, bemuta-
tót. „Ez messze nem a színházról szól már, 
itt sokkal többről van szó, vidékfejlesztésről, 
közösségfejlesztésről. A színház csak ürügy, 
hogy az élet fontos dolgairól beszéljünk” – 
zárta összefoglalóját Gergye Rezső.

A nívós, nagyméretű, színes, informatív és 
tartalmas műsorfüzet minden harmadik vas-
vári háztartásba eljutott, valamint a Hegyhát 
minden településére, a megye városaiba, s a 
médiumokhoz is.

Arcok, gondolatok
A déli kolostorölelés miatt három helyi 

asszony otthagyta az ebédkészítést. Ők mind-
annyian úgy gondolták: vasváriként köteles-
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ségük részt venni az összetartozást, az együ-
vé tartozást szimbolizáló eseményen.

„Vasváriként kutyakötelességünk volt el-
jönni” – fogalmazott Körmendi Lászlóné, 
Aranka és Soósné Tóth Ida. A velük együtt 
érkezett Czingráber Marietta már többször 
vett részt előadásokon és a kolostorölelésen 
is.

A gödöllői Club Színház rendezője, Ha-
lász Tibor így fogalmazott: „Szerettünk volna 
már régen részt venni a vasvári fesztiválon, 
de a körülmények eddig nem voltak adottak. 
Rezsővel már korábban beszéltünk arról, 
hogy el kellene jönnünk a fesztiválra, aho-
va most a Dr. Übü című darabbal érkeztünk. 
Nagyon szép a város, annak kifejezetten örü-
lünk, hogy minden közel van. 14-en jöttünk 
és Oszkón vagyunk elszállásolva. Reggel 
felkelük, majd előadásokat nézünk, zsűri ér-
tékelést hallgatunk.”

Az AHA Színpad régóta résztvevője a 
fesztiválnak. Egyik tagjuk, Holecza Ferenc 
ezt mondta: „Szerintem első osztályú a fesz-
tivál. Minden tetszik: a közösség és a város 
is, normálisak, rendesek és kedvesek az itt 
élő emberek, akik kellemes meglepetésemre 
köszönnek.”

A helyi Kósa János családjával érkezett 
a kolostorölelésre: „Az első fesztiválon is itt 
voltam az Üss a Hasadra! Színpaddal, ját-
szóként is. A rendezvény az elmúlt években 
sokat változott: minőségi a felhozatal, de a 
szálláshelyek földrajzi helyzetéből adódóan 
a résztvevők ma már kevesebb időt tudnak 
együtt tölteni, mint régebben. Jó lenne, ha a 
csoportok újra beülnének egymás előadására 
és megtekintenék a másik produkcióját. Az 
AHA Színpadosokkal nagyon jóban lettünk, 
vagyunk, így most nem csak a kolostort, ha-
nem őket is megöleljük” – fogalmazott.

Értékelés
Pár nappal az esemény után tartották a 

fesztiválzáró, -összegző rendezvényt, ame-
lyen Gergye Rezső intézményigazgató meg-
köszönte a segítők munkáját, akik rugalmasan 

kezelték a váratlan helyzeteket is. Ismertette 
a fesztivál adatait, majd beszélt arról, hogy 
egy csoport, a lendvaiak mondtak le előadást 
egészségügyi okok miatt, de ezt a produkciót 
is sikerült pótolniuk. Mint mondta: a csopor-
tok jelenleg is küldik vissza meglátásaikat a 
fesztivállal kapcsolatban. A rendezvényen az 
andrásfai észrevételeket is összegezték: ott 
szlovák csoport lépett fel, a küldött plakátot a 
falu számos helyén elhelyezték. Az ömlő eső 
ellenére 15-en megtekintették az előadást, 
plusz zsűri is volt az esten. A muzsika vitte 
a darabot, amely élményt jelentett a megje-
lentek számára. Telekes először volt részese 
a színjátszó fesztiválnak. Férfi ak játszották 
a női szerepeket. Az érdeklődők száma 50! 
felett volt, még a gyerekek is végig ülték az 
előadást. Plakátokat helyzetek el a faluban, 
facebookon tájékoztatták a helyieket az ese-
ményről, plusz személyesen is megszólítot-
ták a telekesieket. Szemenyében a gödöllői 
csoport lépett fel. A nagy vihar ellenére még a 
szomszéd községből: Egervölgyből is érkez-
tek. A fellépők fi atalok voltak, tele ambíció-
val. Majd a technikai és a szakmai háttérmun-
kát is megvitatták, átbeszélték a jelenlévők. 
Ötleteltek, hogyan tudnának a fesztiválon 
kisebb ökológiai lábnyomot hagyni, azaz a 
műanyag tányérok, evőeszközök használatát 

hogyan is lehetne háttérbe szorítani.
Gergye Rezső úgy látja, hogy a jövőben a 

Szentkút színpada is intenzívebben előtérbe 
fog kerülni. Úgy véli: akár három-négy falu-
nak kellene összedolgoznia egy előadásért, 
azaz buszokkal szállítani az embereket egy 
megadott település előadására. „Az egyik 
leggördülékenyebb fesztivál volt” – össze-
gezte a főszervező.

2020
A tervek szerint jövőre a fesztivál ideje 

alatt a georgiaiak bábképzést tartanak majd. 
A Nemzeti Színház – Viszák (Szarvas József 
közreműködésével) –Vasvár további együtt-
működésekben munkálkodik. Ilyen lehet 
például, hogy viszákiakkal közös zenei kon-
certek lesznek a rendezvény idején, a feszti-
vál zsűrijében a Nemzeti Színház színészei 
kapnak helyet, míg a georgiaiak akár a Nem-
zetiben is lehetőséghez jutnának. A külföldi 
csoportok aktív közreműködésével létrejönne 
a Nemzetek Gasztro Estje.

Jövőre egy ekhós szekér is járja a várost és 
a vidéket, hogy stílusosan így is toborozzák a 
közönséget.

pm–sna
Laki László képgalériája

a vasvar.hu oldalon

Ha nyár, akkor színjátszó fesztivál
(Folytatás az 1. oldalról)

Pajtaátadót tartottak Nagy Gáspár Szülőházában
Pajtaátadót tartottak Nagy Gáspár 

szülőházánál, Bérbaltaváron. Az ünnep-
ségen mások mellett közreműködött az 
„Üss a hasadra!” Színpad, akik a „Va-
lahol mindig...” versszínházi etűdjüket 
adták elő a helyszínen, amely csak egy 
részlete volt annak a versszínházi elő-
adásnak, amellyel az Aranypatak Vers-
fesztiválra készülnek. Ezt Nagy Gáspár 
Kossuth-díjas költő születésének 70. év-
fordulója tiszteletére készítik és augusz-
tus 10-én adják elő.

Pelyach István, a Nagy Gáspár Alapít-
vány kuratóriumi elnöke, történész az átadón 
megköszönte a jelenlevő kivitelező cégeknek 
a munkát és arról is beszélt: miért fontos a 
szülőházból kialakított emlékház és most a 
felújított pajta. A remények szerint a hely a 
későbbiekben még inkább vonzza majd a lá-
togatókat, a helyieket is, rendezvények, tábor, 
a Nagy Gáspár Művészeti díj kiosztásának 
ünnepi helyszíne lehet, ahogy volt ez már a 
korábbi években is. Dr. Nagy Gábor iroda-
lomtörténész bemutatta az emlékházat azok-

nak a jelenlévőknek, akik még nem ismerték. 
A rendezvényen Nagy Gáspár családja mellett 
ott volt Kovács Tilda, Vasvár volt polgármes-
tere, a Nagy Gáspár Alapítvány kuratóriumi 
tagja, Németh Béla Bérbaltavár és Horváthné 
Kántor Kára, Nagytilaj polgármesterei, a Ma-
gyar Napló képviseletében Ekler Andrea, a 
Hitel főszerkesztője: Papp Endre és családja, 
Pécsi Györgyi irodalomtörténész, az MMA 
levelező tagja, az MMA Kiadó Nonprofi t Kft. 
ügyvezetője. Az ünnepségre a helyiek marha-
pörkölttel készültek.
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Kneipp akciónapok a Hegyháton
Az idei évben Magyar-

országon, Vas megyében 
került megrendezésre má-
jus 21–23. között a Nem-
zetközi Kneipp Akcióna-
pok programja, melynek 
fő szervezője a Szív-
ügyünk Olaszfa egyesület, 
a Magyarországi Kneipp 
Szövetség tagja volt. A 
Németországból, Ausztri-
ából, Svájcból, Szlovéniá-
ból és Erdélyből érkezett mintegy 120 ven-
dég Sárváron, Szombathelyen, Kőszegen, 
a Jeli arborétumban, Vasváron és Olaszfán 
vett rész különböző rendezvényeken. A 
vasvári program részeként a vendégek fel-
keresték az inhaláló házat, a Szentkutat, a 

Csónakázó tavat és a múzeumot is. A mú-
zeumban egy különleges Kneipp-relikviát 
is láthattak az érdeklődők: egy XX. század 
eleji, Sebestian Kneipp portréjával díszített 
fém tégelyt, amelyet később rózsafűzér-
tartóként használtak.

NÉZZÜK MEG 
EGYÜTT

a csehimindszenti
Mindszenty emlékeket!

Plébániatemplom –
emlékház – szőlőhegy

Autóbuszos kirándulás
június 14-én, vasárnap.

Találkozás délután 3 órakor
a Múzeum előtt.

Részvételi szándékát kérjük,
jelezze a Múzeumban!

VÁROSNÉZŐ SÉTÁK
2019/6

Megnéztük együtt Vasvár régi utcáit
Az elmúlt két hónap előadásai és be-

szélgetései után júniusban igazi városné-
ző sétára került sor: bejártuk a Főteret, 
a Szentmihályfalvi utca elejét és az Al-
kotmány utcát egészen a Piros keresztig! 
Séta közben a résztvevők számos élményt 
szerezhettek: eltűnt épületek emlékét 
idéztük fel, ma is álló, de lecsupaszított 
homlokzatú házak eredeti képét próbál-
tuk elképzelni és a szinte nyomtalanul 
eltűnt régi Zsidófölde maradványait ku-
tattuk.

A kivételesen kedvező időjárásban vég-
re volt lehetőség bejárni azokat a helyeket, 
amelyeket az elmúlt hónapokban régi ké-
peslapokról, fényképekről és az időseb-
bek emlékeiből idéztünk fel. A Főtéren az 
egykori Korona Szálló épületét – amelyet 
esetleg még néhányan, mint Áruházat is-
mertek – próbáltuk elképzelni, és az erősen 
megváltozott terepviszonyok között a régi 
Oszkói utca bekötését igyekeztünk rekonst-
ruálni. A valamikor a Szentmihályfalvi utca 
északi oldalán álló kis üzletekre már szin-
te senki sem emlékezett, a mai Petőfi  utca 

vonalában, az egyik ház kertjében épült és 
az 1960-as években lebontott Zsinagógáról 
pedig már csak keveseknek voltak emlékei. 
Az utca déli oldalán elhelyezkedő TSZ iro-
dáról, a néhai Kohn-féle üzletházról viszont 
megállapíthattuk, hogy kicsit igényesebb 
felújítással sok minden visszahozható lett 
volna régi hangulatából.

Az Alkotmány utca elején – az egykori 
Szenczy utcán – haladva megerősödhetett 
mindenkiben az a gondolat, amely a koráb-
biakban a régi képek vetítése során fogal-
mazódott meg: ez az utcarész mutathatta 
valamikor Vasváron a leginkább polgári-
asult külsőt. Az egykori igényes épületek 
szinte kivétel nélkül állnak ma is, csupán 
homlokzatuk pusztult vagy egyszerűsödött 
le – jelentős mértékben. Egy alapos város-
képi rehabilitáció során ezekből a homlok-
zatokból még sok minden kihozható lenne, 

és az Alkotmány utca a Városházától a zár-
da épületéig a város egyik leglátványosabb 
utcaképét mutathatná.

Az igazi meglepetés azonban az egyko-
ri Zsidóföldén – az Alkotmány utca József 
Attila utca vonalától induló részén – érte a 
séta résztvevőit: a régi képekről (amelye-
ket kinyomtatott formában a helyszínen is 
megnéztünk) valódi falusi hangulat áradt. 
Igaz, hogy ez a „falu” tehetős volt, tekin-
télyes téglaházakkal, szép homlokzatokkal 
és hangulatos tornácokkal – valódi mezővá-
rosi gazdaportákkal. Mindebből szinte sem-
mi sem maradt napjainkra, talán egy vagy 
két erősen átalakított ház és egyetlen épület 
részlete egy tornác maradványaival (Alkot-
mány u. 65.). Talán ebből is érdemes lenne 
valamit megőrizni a jövő számára!

Szöveg és fotó:
Zágorhidi Czigány Balázs

Tornácos ház Zsidóföldéről (1952)

A séta résztvevői az utolsó tornácos ház maradványai előtt

A Kneipp-program egyik csoportja a múzeumban
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Díjjal jutalmazzák ezentúl a kultúráért,
az anyanyelv őrzéséért dolgozó diákokat

Díjat alapított férje emlékére dr. Ke-
lemen Mária. Az ötvenezer forinttal járó 
elismerést a vasvári általános iskola egy 
diákja kaphatja meg minden évben. A dí-
jat első ízben május 30-án adták át.

„Néhány héttel ezelőtt különleges öröm-
hír ért bennünket, csodálatos dolog történt 
velünk” – újságolta az iskola igazgatónő-
je, Sejberné Szabó Marianna. Azt mesélte: 
nemrégiben dr. Kelemen Mária, a müncheni 
Ludwig Maximilians Egyetem Finnugor és 
Uralisztikai Intézetének magyar lektor az-
zal a szándékkal kereste fel őket, hogy ha az 
iskola is szívesen fogadná, akkor díjat ala-
pítana férje, Kelemen Tamás emlékére, aki-
nek anyai nagyszülei vasváriak voltak, sok 
időt töltött a városban Kelemen Tamás is 
gyermekként majd később már felnőttként 
is. Innen a család város iránti tisztelete és 
szeretete. Telefonos egyeztetés után el is lá-
togatott személyesen Vasvárra dr. Kelemen 
Mária és részletesen egyeztetetett az isko-
lavezetéssel a díj alapításáról. A Kelemen 

Tamás-díjat évente egy diák kaphatja, az 
elismeréssel pedig pénzjutalom is jár. A ma-
gyar nyelv és irodalom illetve az az ének-
zene tantárgyakban kiemelkedően teljesítő, 
a helyi kultúrát ápoló tanulónak jár majd a 
kitüntetés. Első alkalommal az iskola alapít-
ványának gáláján a díjalapító személyesen 
adta át az elismerést az arra érdemes fi atal-

nak. A későbbiekben a díjátadót a tanévzá-
rókon tarják, ezt a szándéknyilatkozatba is 
belefoglalták. Az írásos dokumentumban az 
is szerepel, hogy dr. Kelemen Mária nem 
szeretne beleszólni abba, hogy ki kapja a dí-
jat. Az intézményvezetés és tantestület lesz 
a döntéshozó kuratórium. A díj mellé ötven-
ezer forint is jár. Kelemen Tamás emlékét 
idézi tehát a díj majd, aki 1952-ben született 
Vas megyében, erős érzelmi kötődése volt 
Vasvárhoz. Matematika-ének szakon vég-
zett Szombathelyen, majd az ELTE zenei 
szakkönyvtárosi szakán tanult. A Szabó Er-
vin Könyvtárhoz fűzte munkája, igazgatója-
ként sok újítás kötődik nevéhez, például egy 
irodalmi kávéház sorozat elindítása is. Ke-
lemen Tamás később Münchenbe került, ott 
dolgozott haláláig. Feleségével az egyetemi 
szünetekben rendszeresen tértek vissza Vas-
várra feltöltődni, itt is temették el Kelemen 
Tamást.” Ez egy szép kapcsolat kezdete az 
iskola és adományozó között” – mondta az 
intézményvezető.

Iskola Vas megye szívében
Április 14-én születtem. Életem során ezen a napon mindig én kaptam. Ezúttal 

– részben a kerek évforduló okán is – én szerettem volna adni.
Április 15-én azzal a szándékkal kerestem fel a Vasvári Kardos László Általános 

Iskola igazgatónőjét, hogy néhai férjem, Kelemen Tamás emlékére díjat szeretnék 
alapítani.

Felajánlásomat az iskola nevében Sejberné Szabó Marianna intézményvezető 
tisztelettel és nagy szeretettel fogadta.

Szívügyem vált valóra április 15-én. A díjat évente az iskola magyar nyelv és 
irodalom, illetve ének-zene tantárgyakban jeleskedő, városához hűséggel kötődő 
egy-egy diákjának szántam.

Vasvár a béke, a nyugalom, a gyermekkori nyarak felhőtlen boldogságának szín-
helye volt férjem, Kelemen Tamás számára. A természet szépsége, a város gazdag és 
virágzó kulturális élete újra és újra elbűvölte őt. Végleg, véglegesen ide kötötte…

A Kelemen Tamás-díj első ünnepélyes átadására 2019. május 30-án, az iskolai 
Gálaműsor zárásaként került sor.

„Ha élet zengi be az iskolát,
 Az élet is derűs iskola lesz…”

Ady Endre sorai jutottak eszembe azon a délutánon, május 30-án, a derűs vas-
vári iskolában. Lelkes alsó- és felsőtagozatos diákok zenével, tánccal, irodalom-
mal és tündöklő tehetségükkel örvendeztették meg szüleiket, tanáraikat és diáktár-
saikat.

Dicséret illeti a gyermekeket, az őket felnevelő szüleiket és a tehetségüket felis-
merő, azt szunnyadni nem engedő tanáraikat.

Cséry Alexandra, az első díjazott, már elballagott az iskolából, és a Szombat-
helyi Művészeti Szakgimnáziumban készül választott szakmája, majdani hivatása 
avatott gyakorlására. Elballagott, de nem lett hűtlen. Újra és újra visszatér ő is 
Vasvárra, egykori iskolájába.

A tehetség kötelez. Tanulásra, alázatra, egymás megbecsülésére. Alexandra 
tudja és megéli ezt. Ez volt produkciójának, fellépésének és örömének legfőbb üze-
nete. Szívből gratulálok neki!

Férjem, Kelemen Tamás lelke Vasváron él, a róla elnevezett díj már nem csak 
az én szívügyem, hanem az Iskoláé is. Köszönöm!

Kelemen Mária

Vasvári Családi 
Rétesnap

Az augusztus 3-ai Vasvári Családi 
Rétesnapon családi rétessütők, játszóházak, 
színpadi műsorok várják az érdeklődőket. 
Amikor az est leszáll, Vasvár ikonikus épü-
letét fényfestők változtatják át.

Böjte Csaba 
pártfogoltjai 

ismét Vasváron
A Dévai Szent Ferenc Alapítvány gyer-

mekcsoportja lesz újra Vasvár vendége a 
nyár közepén, július 15–20-ig. Az önkor-
mányzat a Nagymákfai Erdei Iskolában 
biztosítja számukra a szállást. A gyermekek 
és nevelőik Vasvár nevezetességei mellett a 
megye látnivalóival is ismerkednek és szá-
mos szórakoztató programon vesznek részt.

Vasvár az
interneten:

www.vasvar.hu
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Fókuszban a tehetségek – Alapítványi gálaműsor
Az idei év sem múlhatott el nagysza-

bású gála nélkül a vasvári Kardos László 
Általános Iskolában. A rendezvény első-
sorban a magyar kultúra szerelmeseit 
vonzotta, hiszen a 2018–2019-es tanévben 
kiemelkedő előadói teljesítményt nyújtó 
diákok mutatkoztak be a publikumnak, 
ám emellett egy nagyszerű kezdeménye-
zés elindulásának is teret adott. De erről 
majd később.

A szépszámú publikumot Sejberné 
Szabó Marianna, az intézmény igazgatója 
köszöntötte. A produkciók nagyszerű nyi-
tányaként, amint azt Boromisza Anita 7. a 
osztályos tanuló felkonferálta, a Hegyhát 
Rézfúvós Együttes lépett a közönség elé. 
Giczi Márk és Baranyai Máté (mindketten 
trombita), Baranyai Benedek (harsona) és 
tanáruk, Fehér Gyula (tuba) Hidas Frigyes 
Quartettino című művének néhány tételét 
adta elő. S mielőtt az egybegyűltek fel-
ocsúdtak volna a produkció hatása alól, a 
4. a osztályos Huszár Hanna, Sáry Dorka, 
Török Adél, Hermán Diána és Tóth Fran-
ciska tovább fokozta a hangulatot. A szü-
lőknek és nagyszülőknek Zágon István Az 
anya meg a szülő című művéből adtak elő 
részleteket.

És a fellépéseknek ezzel még korántsem 
volt vége. Előbb a magyar népdalkincs meg-
unhatatlan gyöngyszemeiből kaphattunk 
ízelítőt a Kardos László Általános Iskola 
kamarakórusa révén, majd Balogh Ramóna 
lépett a közönség elé. A harmadik évfolya-
mos diák a tanév során több aranyérmet is 
szerzett. Nemcsak a mesemondó versenyek 
zsűritagjait bűvölte el, de a „Földiekkel 
játszó égi tünemény” elnevezésű, megyei 
komplex napközis versenyt megnyerő vas-
vári csapatnak is tagja volt. Kovácsné Né-
meth Edit tanítványa ezúttal A pletykás asz-
szonyokat adta elő, méghozzá oly sikerrel, 
hogy ha aranyéremre játszanák ezt a „sport-
ágat”, az egyiket minden bizonnyal az ő 
nyakába akasztották volna. Majd Káldi Vin-
ce „aranygyanús” produkciója következett, 
aki Nógrádi Gábor A papagáj című művét 
adta elő. A tanuló korábban a Bendefy Lász-
ló Városi Könyvtár mesemondó versenyén 
kiemelt arany minősítést szerzett.

Iskolánk színjátszó körének tréfás la-
kodalmasa hatalmas sikert aratott az egy-
begyűltek körében. Az énekkar Radnóti 
Miklós Bájoló című versének megzenésített 
változatával, illetve az Egyszer volt, hol 
nem volt – modern mese egy királyról című 
produkcióval kedveskedett a vendégeknek. 
Purgai Zsolt egy Karinthy-, Szakály Domi-
nik pedig egy Örkény-darabbal, Piri Vivien 
énekhangjával, Gerencsér Luca nagyszerű 
szavalatával, a 6. osztályosok egy kerin-
gővel, míg Wessely Bálint és Offenmüller 
Máté zongorajátékával vívta ki a nagyérde-
mű elismerését.

A legnagyobb érdeklődés Cséri Ale-
xandra fellépését kísérte, s nem véletlenül. 
2017-ben fejezte be tanulmányait a Kardos-
ban, jelenleg a Művészeti Szakgimnázium 
klarinét szakának hallgatója. Évek óta fellép 
a városi rendezvényeken, tagja a Vasvári If-
júsági Fúvószenekarnak. Hosszú ideje fog-
lalkozik színjátszással, az „Üss a hasadra 
színpad” tagjaként. Az Agora Gyermekmű-
vészeti Fesztivál győztese.

Amikor Cséri Alexandra (Farkas Anikó 
tanítványa) Hanna Grace Praise you című 
dalát előadta, még nem tudta, hogy nevével 
veszi kezdetét egy olyan díj, amellyel re-
ményeink szerint sok-sok vasvári tehetség 
büszkélkedhet majd. A részletekről Sejberné 
Szabó Marianna szólt az egybegyűlteknek.

Szakályné Pados Edit az iskola tehetség-
koordinátoraként köszöntötte az egybegyűl-
teket és igazgatóasszonnyal átadta a Tehet-
ségnap alkalmából meghirdetett rajzverseny 
díjait.

Az est zárórészében igazgatóasszonytól 
a következő szavak hangzottak el:

„… Örömmel köszöntöm a gálaműso-
runk minden kedves vendégét! Nagy bol-
dogság, mikor egy ilyen csodálatos aulában, 
ennyi csodálatos gyermeket hallgathatunk 
és láthatunk. … Biztosan örömmel lett vol-
na közöttünk az az ember is, akiről mosta-
nában annyit beszéltünk, hogy már szinte 
ismerősként tekintek rá, pedig soha nem 
találkoztunk. Azonban itt van körünkben 
felesége: Dr. Kelemen Tamásné, Kelemen 
Mária, s nem véletlenül…” Az igazgató-
asszony kiszólította Kelemen Máriát és 
elmesélte találkozásuk történetét és annak 
következményét. Aláírtak egy hosszútávú 
megállapodást a Kelemen Tamás díjról, 

melynek átadása az 50.000 Ft-tal együtt 
ezentúl minden tanév végén lesz az iroda-
lom, a zene magas szintű műveléséért, a he-
lyi kultúra ápolásában végzett kiemelkedő 
tevékenységért. Első alkalommal azonban 
az alapító személyes adta át a díjat és az az-
zal járó pénzjutalmat Cséri Alexandrának.

Igazán megható volt, ahogy Kelemen 
Mária átadta, Alexandra fogadta a díjat és 
ahogy megölelték egymást.

Tóth Viktor

Gyermekáldás
Május 28-án született Neher Anna 
Mária, aki Horváth Szilvia és Neher 
Tibor kislánya. Másnap, május 29-én 
jött világra Farkas András: Herceg 
Nóra és Farkas János kisfi a.
Gratulálunk!

Zarándoklat Vasvárra
2019. augusztus 24-én.

Menjünk együtt, 1 úton!
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Tanévzáró ünnepély
Eljött a várva várt nap, a tanévzá-

ró ünnepély. Ennek a napnak mindenki 
örül, hátha még a bizonyítvány is szépre 
sikerült. Sejberné Szabó Marianna igaz-
gatóasszony köszöntése után a 4. osztá-
lyos irodalmi színpados lányokat hallhat-
ták a diákok és vendégek az iskoláról, az 
osztályról, a tanulásról.

Az igazgatónő röviden szólt minden év-
folyam diákjához, elmondta, miért lényeges 
és fontos minden osztályfok.

„… A rendezvényekben, programokban 
gazdag tanév adott szép élményeket, s bí-
zom benne, segítettünk abban is, hogy is-
meretekben, tudásban is gyarapodtatok…” 
Külön szólt a legkisebbekhez, akik nagyon 
szépen vették az akadályokat és a legna-
gyobbakhoz, akiknek sikereket kívánt az új 
iskolafokra.

Kitűnő tanulmányi eredményt ért el és 
példamutató magatartást tanúsított az idei 
tanévben több diák. Ők idén is belépőt kap-
tak a Fővárosi nagycirkuszba, melyet átve-
hettek a bizonyítványukkal együtt az osz-
tályfőnököktől.

A kitűnő bizonyítványt és jutalomköny-
vet a következő tanulók vehették át:

1.a: Balogh Máté, Botfa Rebeka, Bozzai 
Kincső, Bozzai Zsolna, Ferencz-Csibi Re-
beka, Ferencz-Szabó Ádám, Mihályfi  Liza 
Lotti, Mijasovics Fanni, Sipos Dóra, Timár 
Tihana, Tomanóczy Zselyke Kata, Varga 
Vanda.

2.a: Nagy Jácint, Nagy Zétény, Szijártó 
Barna, Tamás Natasa, Varga Boglárka, Var-
ga Botond, Vojnovics Bertalan.

2.b: Dóczi Eszter Regina, Kovács Laura 
Zoé, Orbán Ádám, Szalai Júlia, Török Zsó-
fi a.

3.a: Barbalics Jázmin, Bozzai Anna, He-
tesi Noel, Horváth Norina, Podobni Eszter, 
Szilágyi Boglárka, Toldi Emília.

3.b: Balogh Ramóna, Bánfi  Botond, Ga-
lambos Nóra, Gombás Laura, Szabó Csen-
ge, Vinkelbauer Áron, Tavasz Lola.

4.a: Hermán Diána, Huszár Hanna, Sáry 
Dorka, Szijártó Szonja, Tóth Franciska.

4.b: Ferencz-Csibi Kata, Iván Szabolcs, 
Medics Eliot Angelus, Sajgó Jázmin.

5.a: Magyar Adél, Orbán Vanessza, Sza-
lai Benedek.

5.b: Kanizsai Olívia, Szabó Réka, Tavasz 
Panna, Török Viktória, Vinkelbauer Ákos.

6.a: Horváth Luca, Jakab Noémi, Sze ke-
res-Catomio Emma.

6.b: Kiss Rebeka, Purgai Zsolt, Sipos 
Dániel.

7.a: Boromisza Anita, Piri Vivien, Wes-
sely Bálint.

8.a: Jakab Diána, Márton Sára, Tánczos 
Martin.

8.b: Káldi Réka, Végh Franciska.
Tantárgyi kitűnő lett Pasics Erik, Séllei 

Máté, Tavasz Huba (1.osztály) Hermán Ba-
lázs, Papazoglu Botond (2.a osztály) Kőris 
Richárd (3.a osztály). Őket az igazgatónő 
kiszólította, s az oklevél átadása és kézfogás 
mellett kedvesen megállapította: „Nektek 
még a szemetek sem áll jól!”

„Iskolánk szemléletben is változik, pró-
báljuk követni a korszerű pedagógiai el-
veket, módszereket. Alkalmazkodunk a 
változó világunkhoz. Az értékelésünkben 
nem az elmarasztalásé, hanem a dicséreté a 

főszerep. Vannak az iskolának díjai, dicsé-
retei, amiket azért hoztunk létre, találtunk 
ki, hogy elismerjük azok munkáját is, akik 
nem biztos, hogy kitűnő tanulók, de van 
olyan terület, ahol kiemelkedően teljesí-
tenek. Tantárgyi dicséretet is több mint 50 
diák érdemelt ki. Kiemelte Végh Franciska, 
8.b osztályos tanulót, aki 7 tantárgyból ér-
demelte ki a dicséretet.

Díszoklevelet az a végzős diák vehet 
át, akik az iskola mind a 8 osztályát kitű-
nő eredménnyel zárta. A Vasvári Diákokért 
Alapítvány emlékplakettjét és a 8 ezer fo-
rintos ajándékutalványt az a nyolcadikos 
diák kap, aki a felső tagozat minden osztá-
lyát kitűnőre teljesítette.

Nevelőtestületi dicséretben azok a diá-
kok részesülhetnek, akik kiemelkedő tanul-
mányi munkájukkal, versenyeredményük-
kel, sport, művészeti tevékenységükkel 
vitték az iskola jó hírét, akikre büszkék 
lehetünk.

4 végzős diákot szólított az igazgatónő, 
akiket példaként állított a többi diák elé: 
Jakab Diána, Márton Sára, Végh Franciska, 
Tánczos Martin.

Diána és Franciska amellett, hogy a 8 év 
alatt csak kitűnő bizonyítvánnyal büszkélked-
hetnek, kiemelkedő eredményeket értek el 
több versenyen, azért ők a Díszoklevél mellé 
átvehetik az Alapítvány emlékplakettjét is és 
kiérdemelték a nevelőtestület dicséretét is.

Sára is mind a 8 év alatt kitűnőre telje-
sített, így a Díszoklevél mellé átveheti az 
Alapítvány emlékplakettjét is.

Martin a felső tagozat minden évfolya-
mán kitűnő bizonyítványt szerzett és többek 
között a Mozaik tanulmányi verseny orszá-
gos fordulóját is megnyerte, ezért az Ala-
pítvány emlékplakettje mellé kiérdemelte a 
Nevelőtestület dicséretét is.

A „Jó tanuló, jó sportoló” címet Kiss 
Rebeka 6.b osztályos tanuló vehette át. Piri 
Vivien, Purgai Zsolt és Winkelbauer Ákos a 
kitűnő bizonyítványuk mellett több kiemel-
kedő eredménnyel is büszkélkedhetnek és 
joggal vagyunk mi is rájuk büszkék. Ők Ne-
velőtestületi dicséretben részesültek.
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Vannak olyan értékek, amik alapvető-
ek, változatlanok. Ilyen pl. a munka be-
csülete. Iskolánkban ezt is egyik fő érték-
nek tartjuk.

Riegler-Marton René kiérdemelte a di-
cséretünket az iskola szépítésében, az ud-
varának gondozásában való aktív részvéte-
léért.

A Rásóné Zöld Gabriella által alapított 
Zöld díjat és a vele járó 5 ezer forintot – Ku-
tasi Brendon vehette át.

Kapornakiné Mozsár Anikó – DÖK segí-
tő tanár Kulcsár Kamillának, Zubor Márk-
nak adta át a közösségért végzett kiemelke-
dő munkáért járó oklevelet.

Több diák is kiemelkedik művészeti te-
vékenységével. Számos képzőművészeti 
pályázaton, kiállításon szerepeltek sikere-
sen. A Hold galériában most is láthatóak az 
alkotások. Szakály Dominik idén megkapta 
a Művészeti díjat a számos versenyeredmé-
nyéért, kiemelve az országos gálán szerzett 
első helyet.

Az igazgatónő felhívta a fi gyelmet, hogy 
a tanulók eredményei megtalálhatóak a hon-
lapon és a Vasvári Újságban is.

A végzős diákok búcsúzásként egy nép-
szerű musical dalát adaptálták magukra és 
mutatták be a ballagási ünnepségen. Most 
ezzel köszöntötték a jutalmazottakat.

Nemcsak a diákok munkáját köszönte 
meg az igazgatónő, hanem azon szülőknek 
is, akik éveken át segítették az osztályuk te-
vékenységeit, az iskola munkáját!

Baranyainé Molnár Hajnalka, Hermán 
Hajnalka, Bejczy Rita, Konnáthné Balogh 
Bernadett, Koppánné Márton Éva, Miklós 
Zsuzsannának köszönte meg az iskolaveze-
tő a több évi munkájukat.

Köszönő szavakkal búcsúztatta el az is-
kolavezető Márffy Bencét, aki ősztől Sár-
váron végzi munkáját. Köszönte az eddigi 
munkáját, azt, hogy mindig, mindenben le-
hetett rá számítani. Egyben sok sikert kívánt 
neki az új munkahelyén.

Az igazgatónő köszöntötte és egyben bú-
csúztatta Botfa Istvánné kolléganőt, aki 40 
évet dolgozott az egyetlen munkahelyén, a 
vasvári iskolában.

„Botfa Istvánné iskolánk tanítónője. Dip-
lomáját szombathelyi Tanárképző Főiskola 
tanítói szakán szerezte, kiegészítve techni-
ka-népművelés speciális kollégiummal.

Pedagógusi pályáját 1979. augusztus 
1-én, iskolánk jogelőd intézményében a 
vasvári Körzeti Általános Iskolában kezdte.

Osztályfőnökként, Diákönkormányzatot 
segítő nevelőként, napközi csoportvezető-
ként tevékenykedett. Szakmai munkájának 
fő területe az alsós matematika és környezet-
ismeret volt. Sok diák nevelkedett az ő osz-
tályfőnöksége alatt. Ha a nevét hallja valaki, 
biztosan eszébe jut a rendkívüli ragaszkodása 
a természethez, az állatokhoz. Diákja a Zrí-
nyi matematikaversenyen előkelő helyezést 
ért el. 1991-ben miniszteri dicséretben része-
sült, most pedig a Pedagógus Szolgálatáért 
Emlékérmet szeretném neki átadni.

A két gyermeke, nemsokára három uno-
kája körében jó egészséget, sok szép nyug-
díjas évet kívánunk Neki!”

A köszöntő sorok után Tóth Balázs pol-
gármester és Sáry Zoltán Szülői Közösség 
elnöke is köszöntötte a nyugdíjba vonuló 
tanítónőt.

Az igazgatónő felhívta a fi gyelmet a kö-
vetkező táborokra, programokra.

„…Jövő héten kezdődnek a tehetséggon-
dozó táborok, kirándulás a végén, vándor-
táborok, Nyári napközis tábor július 22-én 
8 órakor, s az augusztusi szabadidős tábor 
Zánkán, ennek technikai megbeszélését 
16-án tartjuk 18 órakor. … Gondolom, a 
családok is megtervezték a nyaralást, a csa-
ládi együttlét programjait. Ehhez kellemes 
napokat, sok-sok beszélgetést, nevetést, jó-
kedvet kívánok.

Gondolataimat ugyanazzal zárom, ami-
vel a 4. osztályos irodalmi színpados lányok 
kezdték az ünnepséget: Kisdiák, nagydiák, 
tiéd az egész világ. Adjon isten egészséget, 
az égre sok fényességet! Lombok alá hűvös 
árnyat! Hogyha vége lesz a nyárnak, csupa 
szépet, jót meséljük, amikor majd visszaté-
rünk!”

Találkozunk augusztus 30-án.
Ezennel a 2018–2019-es tanévet bezá-

rom! – hangzott el az igazgatónőtől, majd az 
Ocho Macho Jó nekem népszerű dallamára 
egy utolsó fotóra összegyűltek a dicséretet 
kapott tanulók.

Zöld nap az általános iskolában
Június 3-án reggel a zöld ruhába öltö-

zött vasvári iskolások a Föld dalát hall-
gatva gyülekeztek az intézmény aulájá-
ban. A dalt és videoklipet Bakó Krisztina 
adta elő, amely tartalmában és képi vilá-
gában is illik az ökoiskola szellemiségé-
hez, céljaihoz.

A tanév végéhez közeledve ez a Zöld nap 
egyfajta számadás is arról, hogy az iskolá-
ban milyen környezetvédelmi tevékenysé-
gek folytak, mit tettek a diákok és a peda-
gógusok a fenntarthatóságra való nevelés 
terén. Németh Éva ökoiskola felelős meg-
nyitója keretében jutalmazásra is sor került. 
Sejberné Szabó Marianna igazgatónő szólí-
totta azokat a tanulókat, akik a „Földiekkel 
játszó égi tünemény” elnevezésű megyei 
napközis környezetismeretei vetélkedőn 
első helyezést értek el: Balogh Ramónát, 
Szijártó Szonját és Szijártó Barnát. A Natúr-
parkok Országos Vetélkedőjén is szép siker 
született: a Végh Franciska, Kulcsár Kamil-
la, Kutasi Brendon 8. osztályos tanulók által 
alkotott csapat a második helyet szerezte 
meg Hollókőn.

Ezt követően az osztályok a kapott „me-
netrend” szerint járták be az iskola épü-
letében a helyszíneket. Itt külső segítők 

vagy pedagógusok várták őket játékokkal, 
feladatokkal, amelyekkel bővíthették isme-
reteiket, tudásukat. Az alsó tagozatosok az 
egészséges ivóvízfogyasztásról és általában 
a víz életünkben elfoglalt helyéről beszél-
getettek. Az udvaron a Tűzoltóság várta a 
csapatokat természetesen tűzoltóautóval és 
szakszerű tájékoztatással, az eszközök is-
mertetésével. A Zöld teremben Szombathe-
lyi Erdészeti Zrt. kerületi erdésze mondott 
és mutatott érdekességeket az erdők élővilá-
gáról majd adott feladatot a gyerekeknek. A 
tornacsarnokban tréfás, játékos feladatokkal 
mozgatták meg a gyerekeket, de a tudásra is 
szükség volt a „Víz és környezetünk” című 
állomáson. Egy másik helyszínen az egyik 
legfi nomabb csonthéjas termésünk, a dió 
volt a középpontban.

A felső tagozatosok helyszínei a játékos 
feladatokon kívül bővültek az élelmiszere-
inken látható öko címkékről és a környezet-
barát tisztítószerekről szerezhető ismeretek-
kel. Felkészítést kaptak a közelgő nyárra a 
kerékpáros és tömegközlekedés szabályai-
ról, de érdeklődve hallgatták azokat az igaz 
történeteket, amelyek a káros szenvedélyek, 
mint az alkohol és drogfogyasztás követ-
kezményei lehetnek. Az alapvető elsősegély 

nyújtási teendők gyakorlása mindig fontos, 
hogy az esetleges baleseti helyszíneken 
alkalmazhatók legyenek. A nyári túrákon 
jó szolgálatot tesz a turista jelek ismerete, 
ezekről is tájékozódtak az ifjú természetjá-
rók. A felsősös osztályok előzetes feladata 
volt a 2019-es év fájáról, madaráról, kétél-
tűjéről, rovaráról, emlőséről, haláról, gom-
bájáról és vadvirágáról való tablókészítés. 
Ezek a szép munkák az iskola folyosóját 
díszítik majd és jó olvasni, nézegetni valók 
lesznek kicsiknek-nagyoknak.

Még ha a bizonytalan időjárás miatt nem 
is a zöldövezetben zajlott le a Zöld nap, 
minden tanuló jól érezte magát, gyarapodott 
ismeretekben, tudásban, élvezte a játékokat.

Köszönetet mondunk a Körmendi Álla-
mi Népegészségügyi és Tisztiorvosi Szolgá-
latnak, a Vasvári Rendőrkapitányságnak, a 
helyi Tűzoltóságnak, a Természetjáró szak-
osztálynak, a vasvári Erdészetnek, hogy 
munkatársaik közreműködésével tartalma-
sabbá vált az iskola programja. Ugyanígy 
köszönet illeti a nyugdíjas pedagógusokat 
is, akik szívesen kapcsolódtak be ebbe az 
eseménybe.

Németh Éva
igazgatóhelyettes, ÖKO iskolai felelős
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Ballagás – Az utolsó csengő után
Nem könnyű tollat ragadni akkor, 

amikor két olyan osztály ballagását akar-
ja mondatokba önteni az ember, akik 
meglepően rövid idő alatt meglepően 
erősen az ember szívéhez nőttek. Két éve, 
hogy megismerhettem őket. Mintha teg-
napelőtt lett volna – s tegnap már ballag-
tak is.

Minden huncutságuk ellenére a 8. a és b 
osztály tanulói számos területen jó példát 
mutattak/mutatnak vasvári társaiknak – de 
akár másoknak is. Vannak közöttük, akik a 
tanuláshoz való hozzáállással emelkedtek 
ki. Mások zenei téren hívták fel magukra 
a fi gyelmet. És akkor még nem beszéltem 
azokról, akik a sport terén nyújtottak kiváló 
teljesítményt. A teljesség igénye nélkül: a 

fi úk labdarúgásban, a lányok kézilabdában 
tették le névjegyüket, vitték el messzire az 
iskola jó hírét – Török Bálint pedig jókedv-
csinálásból űzött sportot.

Persze, az idei végzősök sem voltak 
szentek – amivel egyébként nincs is semmi 
baj –, de nem is mutatták magukat annak.

Szóval, nem könnyű tollat ragadni ak-
kor, amikor a ballagásukról szeretnék képet 
festeni. Nehéz szavakkal leírni a búcsúzás 
szorongató érzését, hiszen Kovácsné Hor-
váth Erika és Ódor Anna osztályfőnökök 
vezetésével „utódaik”: a 7. a és b osztályos 
tanulók nagyon szépen elbúcsúztatták őket. 
Díszítéssel, kolompszóval. A közel ötven 
ballagó tarisznyájába tett útravalóval: pénz-

zel, sóval, általuk sütött pogácsával és osz-
tálynévsorral. Gerencsér Luca szavalatával, 
Forrai Luca furulyajátékával, Piri Vivien 
dalával (Farkas Anikó zenetanár kíséreté-
vel). Albert Mónika és Wessely Bálint bú-
csúztató beszéde közben már előkerültek a 
zsebkendők – de nem a nagy meleg miatt…

A meghatottság érződött Sejberné Szabó 
Marianna, a Kardos László Általános Isko-
la igazgatójának ünnepi beszédén is. Igaz-
gatónő felelevenített emlékeket a 8 évből, 
melyekkel mosolyt, néha könnyeket csalt 
a hallgatóság arcára. Nincs ebben semmi 
csoda. Velem ellentétben ő bizony a kezde-
tektől nyomon követhette, hogy Süle Erika, 
Papp Zsuzsanna, majd Módli Ist-
vánné, Németh Éva, végül Szala-
iné Kiss Viktória és Szakályné Pa-
dos Edit, a ballagó osztályfőnökök 
tanítványai nyolc éve átlépték az 
iskola küszöbét, megtanultak írni, 
olvasni, számolni, s szép lassan – 
azaz egy röpke pillanat alatt – im-
már fi atal emberekként állnak az 
intézmény aulájában. Hogy Tóth 
Gabriella és Giczi Márk révén egy 
búcsúbeszédben éppen igazgató-
juknak, tanáraiknak és szüleiknek 

mondanak köszönetet erőfeszítéseikért. 
Majd fogadalmat téve, illetve búcsúdalt 
énekelve már kinn is vannak az udvaron, 
hogy útjukra eresszék vágyaikat, reménye-
iket, hitüket jelképező léggömböket – ame-
lyek jó magasra szállnak…

Bár tanév végén ez mindig jellemző, 
mégsem ereszt az érzés: bizony, üresebb lett 
az iskola. Az osztálytablók mellett szép em-
lékeket hagytak örökül.

Ballagás előtt többen is kérdezték, hiá-
nyozni fognak-e?

Erre inkább nem válaszolok. Hanem…
hanem magam is a zsebkendő után nyúlok.

Tóth Viktor
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Vasvári Diákokért Alapítvány jutalomkirándulása
Diákjaink a tanév során számos versenyen 

vettek részt, s többen kiemelkedő eredménye-
ket értek el. Jutalomként nekik szervez alapít-
ványunk évente kirándulást. Idén Budapesten 
jártunk, melynek keretében voltunk többek 
között a Hősök terén és környékén, az Alpár 
Ignác építész tervezte városligeti Történelmi 
Épületcsoportban, a Vajdahunyad várában, 
a Mezőgazdasági Múzeumban..., s a napot 
a diákok nagy örömére a Cyberjump Buda 
Trambulin Parkban zártuk. Gratulálunk tanu-
lóinknak, akik a tanulás mellett időt, energiát 
szántak arra, hogy tanulmányi, sport, művé-
szeti, műveltségi és egyéb versenyen részt ve-
gyenek, bővítsék ilyen formában is tudásukat, 
eddzék testüket, elméjüket!
Sejberné Szabó Marianna intézményvezető

Vasvári hittétel: összetartozunk
1920. június 4-e, a trianoni békediktátum 

dátuma a magyar történelem eddigi legna-
gyobb tragédiája. Magyarországra emberi és 
területi vonatkozásban és gazdasági potenci-
álban is iszonyú veszteségeket kényszerítettek. 
Valóságos isteni csoda, hogy még mindig léte-
zik magyar állam és magyar nemzet – amely 
évről évre hitet tesz önmaga és a Kárpát-me-
dence egysége mellett.

Június 4-e 2010 óta a Nemzeti Összetartozás 
Napja. Ennek apropóján a történelmi Magyar-
ország nagyon sok településén szerveznek ren-
dezvényeket, hogy bizonyítsák az összetartozás, 
a szeretet erejét. A vasvári Kardos László Álta-
lános Iskola évente tematikus nappal készül az 
évfordulóra. Az idei eseményen Sejberné Szabó 
Marianna, az intézmény igazgatója idézte fel a 
99 évvel ezelőtt történteket.

A XXI. században is észben kell tartanunk, 
milyen nagy, szép és gazdag ország volt Ma-
gyarország. Számon kell tartanunk, mi mindent 

vettek el tőlünk. Nem feledhetjük, hogy az el-
szakított területeken nagyon sok magyar ember 
él, akik közül többen ma már Vas megye régi 
székhelyén, azaz Vasváron találtak új otthonra – 
jegyezte meg Sejberné Szabó Marianna.

Az igazgató mindemellett a jelenlegi határo-
kon túli területek kulturális és természeti értéke-
inek, ott élő honfi társaink megismerésére is fel-
hívta a diákok fi gyelmét. Az intézmény a maga 
részéről ehhez minden lehetőséget megad: éven-
te részt vesz a Határtalanul! programban. Ennek 
köszönhetően minden egyes évfolyam tagjai 
eljuthatnak a Kárpát-medence olyan szegletébe, 
amelyek felett áttolták az államhatárt.

Sejberné Szabó Marianna szavait követően 
a 7.a és 7.b osztályos tanulók élménybeszámo-
lóval idézték fel azokat a napokat, amelyeket 
az igazgató mellett Kovácsné Horváth Erika és 
Ódor Anna osztályfőnökök kíséretében a Fel-
vidéken töltöttek. A prezentáció hű képet adott 
Révkomárom, Mikszáthfalva, Kékkő, Betlér, 

Rozsnyó, Krasznahorka, Lőcse, Igló, Késmárk 
vagy éppen Besztercebánya kulturális értékeiről, 
építészeti remekeiről, a gombaszögi barlang és 
Tátralomnic varázsáról, no meg arról a jókedv-
ről, amely sohasem hagyta cserben a vasvári di-
ákokat.

A tematikus nap az Ismerős Arcok Nélküled 
című, mára imává cseperedett slágerének elének-
lésével zárult.

A 6. osztályosoknak egy különleges lehető-
ség adódott, hogy megtapasztalják a nemzeti ösz-
szetartozást. Nyertes pályázatuknak köszönhető-
en eljuthattak Budapestre, ahol egy Gellért-hegyi 
séta után sok ezer magyar gyermek társaságában 
vehettek részt az ünneplésben. Az Országház 
előtti téren együtt énekelt Himnusz ugyanolyan 
emlékezetes, mint a Papp László Sport Aréná-
ban felzúduló taps, mely az István, a király című 
rockopera jól ismert dallamait kísérte. Jó volt 
együtt lenni a határainkon belül és kívül élő fi a-
talokkal és érezni, hogy „összetartozunk”.

Különleges találkozó a vasvári középiskolában
Különleges találkozó színhelye volt a 

Szombathelyi Szolgáltatási SzC Béri Balogh 
Ádám Szakgimnáziuma és Szakközépisko-
lája. Ezúttal nem a korábban végzett diákok 
tartottak érettségi találkozót, hanem az intéz-
ményben egykor és most tanító pedagógusok, 
dolgozók szerveztek közös programot.

Az iskolának gazdag múltja van. Ezt igazolan-
dó, csaknem százan érkeztek a megyéből és az 
ország különböző részeiből az eseményre régen 
itt tanító pedagógusok illetve egykor az iskola 
napi munkáját segítő munkatársak. Volt az ér-
kező pedagógusok között olyan, aki közel ötven 
évvel ezelőtt oktatta az ide járó diákokat. Török 
Sándor, a középiskola igazgatója köszöntőjé-
ben megjegyezte: a találkozó megszervezésének 
ötlete spontán volt, és minden jelenlegi kolléga 

magáénak érezte a szervezkedést. Nagyon külön-
leges hangulatú volt az összejövetel. Több mint 
öt évtizedes időszakot átfogóan érkeztek meg 
egykori pedagógusok, iskolai dolgozók a rendez-
vényre. A hetvenes éveikben járók csakúgy, mint 
a fi atal felnőtt pedagógus korosztály. Az volt az 
egyik érdekesség, hogy épp az időtávlatok miatt 
nem mindenki ismert mindenkit, de mindenki is-
mert valakit, így aztán a találkozó végül tényleg 
egy nagy baráti, munkatársi összejövetellé és egy 
kicsit egyfajta összetartó szövetséggé vált. Aszta-
loknál, padokon, osztályokban, az iskola parkjá-
ban folytak kisebb csoportokban a beszélgetések, 
fényképek segítségével is volt mód felidézni az 
iskola szép és tartalmas múltját és megismer-
kedni jelenével. A jól sikerült összejövetelen a 
kiscsoportokban megbeszélt történések – azaz 

hogy kivel mi történt az eltelt időszak alatt – után 
a tornacsarnokban közösen is asztalhoz ült a né-
pes társaság. Az esemény egyik fénypontja volt, 
amikor Kocsis Márta, aki maga is angolt taní-
tott korábban az iskolában, dalba foglalta az itt 
eltöltött évek emlékét, és az iskola dolgozóiból 
egy-egy időszakhoz köthetően kiválasztva sze-
mélyeket, csaknem harmincról énekelte meg jó 
tulajdonságaikat, az iskoláért tett erőfeszítéseiket 
rímesen-humorosan. Az előadást, amely nevetés-
től, de könnyektől sem volt mentes, vastapssal 
jutalmazták a résztvevők. A délelőtt kezdődött 
összejövetel annyira jól sikerült, hogy az együtt 
ünneplők csak késő délután bontottak asztalt. Be-
bizonyosodott, hogy ilyen találkozókra szükség 
van, és talán lesz még rá alkalom.

pm
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Nagyon jó csapat fogja ezt az ügyet tovább vinni
Programokban és fejlesztésekben gaz-

dag nevelési évet zárt a Ficánkoló Óvo-
da Szülői Közössége. Négyen, közülük a 
szervezet elnöke elköszön az intézmény-
től. Gyermekeik szeptembertől az iskolát 
kezdik már. „Nagyon lelkes, összetartó 
csapatnak lehettem a tagja, két év óta pe-
dig elnöke.” – mondta Laki Edina a Szü-
lői Közösség vezetője évösszegzőjében. 
Hozzátette: az idei nevelési évben sok új 
szülővel egészült ki az alapcsapat, akik 
úgy érkeztek a szervezetbe, hogy a közös-
ségért végzett önkéntes munka lelkesíti 
őket, akárcsak a régebbi tagokat.

Két évig volt a szülői szervezet elnöke. 
Ez idő alatt az óvodavezetés, csoporttársak 
és a szülők részéről is csak pozitív hozzá-
állással találkozott, mindenki támogatta a 
közös ügyeket és dolgoztak ezekért közös 
erővel. Laki Edina sorolta azokat, amelye-
ket az idei nevelési évben valósítottak meg: 
Négy óvodai csoport kirándulását szervez-
ték meg ősszel az alsóújlaki őshonos ál-
latparkba, biztosítva az úthoz a buszt és a 
belépőjegyek árát. Ősszel az óvodavezetés-
sel egyeztetve a csoportszobák árnyékolása 
érdekében sötétítő függönyöket vásároltak, 
varrattak, helyeztek fel. Amelyik csoport-
ban nem volt erre szükség, oda szőnyeget 
és tároló szekrényt vásároltak. Októberben 
Ficánkoló Családi Napot tartottak az általá-
nos iskolában, ahol egy korábbi ovis rajzpá-
lyázat kiállítását nyitották meg, de emellett 
kreatív foglalkozásokat, a természet patiká-
járól és az elsősegélynyújtásról szóló rövid 
bemutatókat tartottak. A napra érkezőktől 
belépőként kutyatápot, konzervet kértek. A 
tekintélyes mennyiségű állateledelt később 
együtt az ovisokkal vitték el a Bogáncs 
Menhelyre, Zalaegerszegre.

Egy kerti játéktároló megépítése is a szü-
lői közösség munkáját dicsérte a betonozás-
tól az építésen át a festésig. „Ez a lelkes apu-
kák, segítők nélkül nem sikerülhetett volna. 
Tavaly kezdtük a munkálatokat és idén áp-
rilisban adtuk át a Kossuth utcai óvoda felső 
udvarán a tárolót” – részletezte Laki Edina.

Novemberben az általános iskola szülői 
szervezetével együttműködve Retro Bu-
lit szerveztek, nagyon jó tapasztalatokkal. 
Több mint háromszázan vettek jegyet a 
programra, a bevételen a két szülői közös-
ség osztozott, a pénzt intézményeik fejlesz-
téseire költötték.

Az adventi szabadtéri rendezvények al-
kalmával három hétvégén is árusította a 
Szülői Közösség a kreatív óvónők és szülők 
által készített ajándéktárgyakat és a bevételt 
szintén az óvodára költötték.

„Csak köszönet illeti meg ebben is a ben-
nünket segítő anyukákat, óvónőket” – hang-
súlyozta az elnök.

Kenyérsütést is szerveztek. Egy körmen-
di óvónő érkezett Vasvárra, akivel kenyér-

tésztát dagasztottak, formáztak, sütöttek a 
kicsik, a kész fi nomságokat haza is vihették. 
„Talán ez volt az egyik legnépszerűbb prog-
ramunk a gyermekek és óvónők körében” 
– állapította meg a Szülői Közösség veze-
tője. Tavasszal Rosta Géza gitáros-énekes 
előadóművész bűvölte el műsorával az ovi-
sokat. A kicsiknek nagyon tetszett a műsor, 
volt már a korábbi években is az óvodában 
az előadó. „Szerintem ez a hagyomány foly-
tatódik jövőre is” – mondta Laki Edina.

Az ovikert kezdeményezés szintén a 
Szülői Közösség kezdeményezése, már 
két éve működik, az ovisok tavasszal fris-
sítették, földdel töltötték fel, gazolták a 
magaságyásokat, rövidesen szedhető is már 
a termés, a zöldség itt.

A májusi óvodai Ficánkoló Nap a gyer-
meknap jegyében telt, ahol többek közt 
mukagép bemutatók, lovaskocsikázás, kre-
atív foglalkozások, arcfestés, családi fotó-
sarok várta a kicsiket. A Séi Laura Csokolá-
déműhely foglalkozásán csokoládényalókát 
készíthettek az ovisok.

Meglepetésként a vasvári Zeneiskola is 
bejelentkezett a programra, az ovisok segít-
ségükkel különböző hangszerekkel ismer-
kedhettek, a zenészek, zenepedagógusok 
pedig mini koncertet adtak az óvoda udva-
rán Szabó Zoltán intézményvezető irányítá-
sával, dirigálásával.

Idén először adták át a Ficánkoló Óvodá-
ért díjat, amely az óvodáért legtöbb önkén-
tes munkát végző szülőnek jár, idén Farkas 
Zsolt kapta az elismerést. A büfé is jól sike-
rült, házi sütemények, fi nomságok, lángos 
várta a vásárlókat. „Sokszor beszéltünk már 
erről, de most itt az éves munka összefog-
lalója apropóján is meg kell köszönöm a 
szülőknek azt a lelkes, segítő hozzáállást, 
amivel például a Ficánkoló Nap mellé is 
álltak például a süteménykészítéssel, de sok 
mással is” – fogalmazta meg Laki Edina.

A nevelési év végén még a két dolog fért 
a Szülői Közösség kapacitásába: a Kossuth 
utcai óvoda felső udvarára egy mászófal ké-
szült – melyre a Kisdedóvó Egyesület adott 
be pályázatot és Vasvár Város Önkormány-
zata a Vasvár Városért Közalapítványon 
keresztül támogatta ennek a beruházásnak 
a nagy részét – ennek költségeihez járultak 
hozzá illetve Pedagógus Nap alkalmából 
köszöntötték az óvónőket, dadákat, óvodai 
dolgozókat.

Természetesen a Szülői Közösség éves 
munkaterve csak az óvodavezetővel, óvó-
pedagógusokkal való közös megbeszélésen, 
egyeztetésen alapulhat. Így volt ez most is. 
„Szeptemberben egyeztettünk most is az in-
tézménnyel, hogy mire van igény, mit sze-
retnének, erről lista készült és az energiáink, 
anyagi lehetőségek függvényében valósítot-
tuk ezeket meg” – hangsúlyozta az elnök.

„Alapvetően úgy gondolom, a szervezet 
olyan szülők közössége, akik időt, energi-
át áldozva szívesen állnak olyan ügyek, 
programok, beruházások mellé, amely az 
intézmény saját költségvetésén kívüli pluszt 
adhat az óvodának” – magyarázta a szülők 
összefogásán alapuló közösség lényegét 
Laki Edina.

Az önkéntes attitűd elengedhetetlen a 
tagok részéről, de az energiákat megsok-
szorozza, ha valaki értékeli a közösségért 
végzett munkát.

Ezt mindig megkapták az óvodavezetés, 
az itt dolgozók részéről. „Húszan vagyunk a 
Szülői Közösségben, ebből most négyen me-
gyünk tovább az iskolába, mert gyermekeink 
elsősök lesznek. Négy évet töltöttünk együtt 
a tagok többségével. Ez egy összeszokott 
közösség, tele lelkesedéssel, pozitív hozzáál-
lással. Nagyon jó csapat fogja ezt az ügyet 
tovább vinni” – mondta zárásul az elnök.

Pogács Mónika
Fotó: Szabó Barbara
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• Díszlet (látvány): Club Színház Gödöllő
• Rendezői munkáért: Steinweder József: 

(Prah előadásért)
• Nyílassy Judit Közösségteremtő Szín-

házért: Füsti Molnár Sándor
• Női: Horváth Hajnal (Békéscsaba)
• Férfi : Pesti László (Nána Szlovákia)
• Külön díj: Alternatív Képszinház – 

Szombathely (Egy végtelen történet)
• Vándordíj: Everywhere Experimental 

Theatre (Georgia-Batumi színháza) Ko-
pasz énekesnő előadásért.

• Fesztivál Díj: Felhőjárók – Mozdulat-
színház – Százhalombatta

• Külön díj: Bütyük Színjátszoda – Tata-
bánya

MINŐSÍTÉSEK
Minősített

• Prospero Színkör – Székesfehérvár, 
Shakes peare: A vihar

• Bronz minősítés
• Alternatív Képszínház – Szombathely, 

Fábián Gábor: Egy végtelen történet
• AHA Színpad – Göd, Móricz Zsigmond: 

Mintha csak ma történt volna
• Bütyök Színjátszoda – Tatabánya, Móricz 

Zsigmond: Ami megérthetetlen
• Féling Színház – Hold Színház – Békés-

csaba–Győr–Nagybajcs: Boldizsár Péter: 
Félálmaink
Ezüst minősítés

• Club Színház – Gödöllő, Alfred Jarry – 
Halász Tibor: Dr. Übü

• Árpád-házi Szent Margit Színjátszó Kö-
zössége – Kőszeg, Tóth Krisztina Veroni-
ka: Tyúktolvajok betlehemese

• Féling Színház- Hold Színház – Békéscsa-
ba–Győr–Nagybajcs, Spiró György: Prah

• Nánai Színjátszó Csoport – Nána, Gyár-
fás Miklós: Játék a csillagokkal
Nem kapott, nem kért minősítést

• Felhőjáró Mozdulatszínház – Százhalom-
batta, Rédli Éva-Szélpál Eszter-Szélpál 
Stefi : „Ég és föld között”

• Móka Színjátszókör – Érmihályfalva, 
Molnár Ferenc: A császár

• Irány Surány! Színtársulat – Vassurány, 
Devecseri–Szabó–Varga: A Kód

A Színjátszó Fesztivál díjai

Laki László képgalériája a vasvar.hu 
oldalon tekinthető meg
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Irodalomkritikus kapta idén
a Nagy Gáspár Irodalmi és Művészeti díjat

Nagy Gáspár költő születésének 70. 
évfordulója alkalmából két napos em-
lékünnepet tartottak, amelynek egyik 
különleges eseménye volt a Nagy Gás-
pár Irodalmi és Művészeti Díj átadása, 
amelyet Ekler Andrea irodalomkritikus, 
folyóirat-, és könyvszerkesztő kapott meg 
idén. A Nagy Gáspár Alapítvány hatodik 
alkalommal döntött az elismerés odaíté-
léséről.

Az ünnepségen, amelyet a Nagy Gáspár 
Kulturális Központban rendeztek, elsőként 
Tóth Balázs, Vasvár polgármestere mon-
dott rövid beszédet. Nagy Gáspárt olyan 
költőnek nevezte, aki végtelenül szerény és 
elszánt volt. A városvezető egy interjúból 
idézett, ahol a rendszerváltozás kapcsán azt 
nyilatkozta a költő: mindehhez nem ismert, 
nem tudás és bátorság, hanem akarat kellett. 
„Szerénység, emberség, tisztaság, ezzel vív-
ta ki a közösségek elismerését Nagy Gáspár. 
Munkásságának elismerői a hazugság nél-
küli élet bizonyságának tekintik munkás-
ságát” – jelentette ki a városvezető, majd 
hozzátette: A város nevében megígérhetem, 
hogy nem csak megőrizzük, de éltetjük, to-
vább is adjuk a költő szellemi hagyatékát.

Kovács Tilda, Vasvár nyugalmazott vá-
rosvezetője, a Nagy Gáspár Alapítvány ku-
ratóriumának tagja az alapítvány nevében 
szólt a 70 éves költőre emlékezőkhöz. Azt 
latolgatta: kinek van leginkább szüksége az 
emlékek őrzésére. Kovács Tilda nyugalma-
zott polgármester, a Nagy Gáspár Alapít-
vány kuratóriumi tagja azt latolgatta: kinek 
van leginkább szüksége az emlékek őrzésé-
re. Úgy fogalmazott: a ma élő nemzedék-
nek, a nemzetnek leginkább. A magyarság, 

a kereszténység értékeire épülő költészete 
a magyar örökség része, a nemzet kultúrá-
jának alapja. Nagy Gáspár érték, és a költő 
barátaiként nevezik sokan magukat, azok 
is, akik személyesen nem ismerték, de köl-
tészetéhez közelebb kerülve kezdik olyan 
közel érezni magukat hozzá, hogy szinte a 
barátainak érzik magukat. „A kuratórium 
egyedül kevés a nagy cél megvalósításához. 
Kell a sok pedagógus, civil erő, összefogás, 
hogy mint a vízbe dobott kő keltette hullá-
mok, egyre tágabb körré szélesedjen a Nagy 
Gáspárt ismerők, életművét, hagyatékát 
szeretők köre. Annyit kérek önöktől, a ma is 
itt jelen lévő baráti és szeretet közösségtől, 
hogy maradjon tovább együtt Nagy Gáspár 
hagyatékának éltetése céljából, mert a célt, 
hogy a költő a nemzeti kultúra része legyen 
csak így, együtt érhetjük el. A kuratórium-

nak szüksége van erre a segítségre” – fogal-
mazott Kovács Tilda.

„Hatodik alkalommal adjuk át a díjat, 
amelyet olyan alkotó kaphat, aki Nagy Gás-
pár költői és közéleti munkásságához kap-
csolódó kiemelkedő irodalmi vagy más mű-
vészeti értéket hoz létre, gyarapítja a magyar 
kultúra értékeit” – mondta Monostori Imre 
irodalomtörténész, a díj kuratóriumának el-
nöke, majd bejelentette: idén Ekler Andrea 
irodalomkritikusnak, szerkesztőnek ítélték 
oda az elismerést, akit Jánosi Zoltán iroda-
lomtörténész méltatott. Úgy fogalmazott: 
Ekler Andrea írásainak egzisztenciális, értel-
mező súlya van. A fi atal kritikus nemzedék 
tagjára, aki az írás kultúráját Nagy Gáspártól 
kapta, fi gyelni kell. Mindkettőjük meggyő-
ződése, hogy az ember mindenek feletti joga 
a szólásé. Ekler irodalomkritikáival Nagy 
Gáspárt lélek közelbe emeli, az üzenet pedig 
egyértelmű: az értelmiség feladata, hivatása 
megérteni, hogy a kultúra, a nemzeti öntudat 
létkérdés. Ekler Andrea meghatottsággal kö-
szönte meg a díjat. „Nagy Gáspár állandóan 
megújulni képes egyéni hangjára, éleslátásá-
ra, emberségére, tisztánlátására, tisztaságára 
nagyobb szükségünk van, mint valaha bár-
mikor” – mondta a díjazott, majd egy félt-
ve őrzött verset, a Belátás címűt olvasta fel 
útravalóul a jelenlévőknek, amelyet egyik 
könyvének megjelenése alkalmából kapott 
Nagy Gáspártól. Az emlékülésen versmon-
dók és a szombathelyi Szent Márton Városi 
Kórus működött közre Horváth Imre Kar-
nagy vezetésével és egy újonnan készült 
Nagy Gáspár portréfi lmből is láthattak rész-
letet a premier előtt az ünneplők.

Pogács Mónika

Pillanatképek a Ficánkoló Óvoda életéből
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SZÉPIRODALOM
•  Szabó Magda: Zeusz küszöbén
•  Moriarty: Hatalmas kis hazugságok
•  Frank: Belépés csak meghívóval
•  Ferrante: Tékozló szeretet
•  Galli: Halál a Via Ferrátán
•  Glukhovsky: METRÓ – a trilógia

SZAKIRODALOM
•  Sztárdiéta
•  Tabel: A vércsapán
•  Őszy-Tóth: Így főznek a katonák
•  Morley: Álmodj fényt a sötétségbe
•  Farkas: Hosszú hétvége Szarajevóban

GYERMEKKÖNYVEK
•  Kuijer: Gubanc Manka
•  Robotok építőelemekből
•  Weiler: Maxi iskolába megy
•  Vibók: Az operaház meséi
•  Petrőczi: Katicamesék
•  Gróh: Ringató
•  Gyerek vadvilág enciklopédia
•  Kérdések és válaszok a dinoszauru-

szokról

DVD
•  Büntető ököl
•  Kísértettörténet
•  Túl szexi lány
•  Diótörő és a négy birodalom
•  A Hunter Killer küldetés
•  Legyél elnök
•  Libabőr 2.

Értesítjük az érdeklődőket, hogy
a könyvtár állományából leselejtezett 
könyvek kedvezményes áron megvásá-

rolhatók a nyitvatartási idő alatt!

AJÁNLÓ
a dr. Bendefy László Városi Könyvtár

új szerzeményeiből

Tájékoztató
a szelektív hulladék 
szállítási napokról

Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakos-
ságot, hogy a szelektív hulladék 
elszállítása Vasváron 2019. III. és 
IV. negyedévben a következő szer-
dai napokon fog történni: 07.03., 
07.31., 08.28., 09.25., 10.23., 
11.20., 12.18.

Vasvár Város Önkormányzata

Időutazás a „Szálláshelyre”
Egy immár lassan 50 éve lakatlanná 

vált, egykor Nagymákfához tartozott ma-
jor, „Szálláshely” még meglévő emlékei-
nek felkeresésére szerveztek gyalogtúrát 
a nagymákfaiak az Akáczfa utcai közös-
ségi ház elől. A túra egyben egy időutazás 
is volt, aminek kapcsán a helyiek szíve ki-
nyílt, ahogyan az ismerős hegyi úton, s a 
környező erdőben barangoltak. Seba atya 
a nagymákfai hegyen imával kísérve ál-
dotta meg az újonnan felállított keresztet.

Több mint 30-an vettek részt a nagy-
mák faiak által szervezett és Németh László 
vezetésével irányított túrán. A kirándulás 
a faluból „kilépve” először a szőlőhegyre, 
majd úttalan utakon vezetett az egykori 
szálláshelyre, onnan pedig az erdő sűrűjé-
ben megbúvó korabeli aszalóhoz.

Érdekes volt látni, hogy a nagymákfaiak 
közül mennyi mindenkiben idéződtek fel a 
gyerekkori emlékek. Kiderült, hogy a szü-
lők arra tanították őket, hogyha keresztet 
látnak az út mentén, akkor keresztet is kell 
vetniük. Így volt ez a korabeli szőlőhegyen 
is. Itt a régi kereszt helyére került az az új, 
amit a szinte a semmiből eltűnő, aranyba 
öltözött Seba atya imák kíséretében áldott 
meg. Itt mondott köszöntő beszédet Németh 
László, a túra vezetője, majd Lakosi Teréz, a 
Nagymákfáért Egyesült elnöke szívhez szó-
ló, érzelmekkel teli gondolatait is meghall-
gathatták az érdeklődők. A keresztnél Laki 
László által egy közös fotó is készült, majd 
a csapat tagjai elindultak a korabeli „Szál-
láshelyre”. Mindenkiben motoszkált a gon-
dolt, hogyan, miként tették meg hajdanánk 
ezt a hosszú utat a gyerekek, akik minden 
nap Nagymákfára jártak iskolába, ugyanis 
közigazgatásilag ez a hely a faluhoz tarto-
zott. Az egykori szálláshelynek az útról ma 
már szinte a nyomát sem lehet felfedezni. 
Az uradalmi épületegyüttesnek, a majornak 
szinte az összes tégláját elhordták a terület-

ről, amelyet a természet az évtizedek alatt 
visszakövetelt magának. Volt olyan túrázó, 
aki emlékezett arra, hogy gyerekként beku-
kucskált a terület uraságának ablakán és kék 
csempéket látott.

Ezt követően a kirándulók felkutatták a 
háború után épített, csupa tégla és óriás ké-
ményű egykori aszalót. Az erdő fölé maga-
sodó kémény tetejét a repülési térképeken 
még ma is jegyzik, mivel jó tájékozódási 
pont a pilóták számára. A területet kiváló fe-
kete humusz föld veszi körbe. Erről az egyik 
túrázónak az jutott eszébe, hogy gyerekko-
rában a szülei a kinti kemencébe tették be 
a – például a virágokhoz használt – földet, 
„megsütötték” azt, így fertőtlenítették a kár-
tékony rovarokoktól. A visszafelé út óriási 
kaszálón vezetett a falu határáig, majd a kö-
zösségi házhoz. Jó volt hallani a túra közben 
ezeket a mondatokat: „Hej, mennyit jártunk 
ide az öreggel akkoriban!”, „Hogy megnőt-
tek ezek a szilvafák!”, „Mennyit mászkál-
tunk erre gyerekként”… A nagymákfai erdő 
vadregényesen csodálatos. Emlékek nélkül 
is bebarangolható!          sna
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Ajándék volt a 32 év
Vasvár kereskedelmi történetébe (s talán sokunk szívébe is ) a „Zsuzsa 
ajándékboltja” – ahogy a köznyelv nevezi, óhatatlanul nagy betűkkel je-
gyeződik fel. Én még emlékszem a kis galériás boltra, az egykori borbély 
üzlet helyén. Aztán amikor a mostani helyére költözött, micsoda tágasság, 
és mennyi mennyi apró, vagy nagyobbacska ajándék várt arra, hogy valaki 
örömet szerezzen velük egy másik embernek. Mindenki talált kedvére valót. 
Zsuzsa, és Éva mindenkinek az ízlését, színvilágát követte. Minden bizony-
talanul válogatónak volt ajánlatuk. Ehhez kellett néhány kérdés is, hogy 
kicsit közelebb kerüljenek a megajándékozni kívánt személyhez is. Persze, 
volt ebben egy természetes emberi kíváncsiság is, ami mindannyiunkat jel-
lemez. Ez azonban soha nem volt tolakodó. Az adás-vétel megkönnyítését 
szolgálta elsősorban. Én szerettem az esti kirakatot nézegetni. Azt, amikor 
a kínált ajándéktárgyakat, díszítő elemeket, olyan nemes egyszerűség-
gel, mégis „étvágygerjesztően” tudták a bejárati ajtó előtt felsorakoztatni. 
A kirakat már nagyon üres, egy-két árú van kihelyezve, meg egy kedves 
táblácska. Zsuzsa és Éva búcsú versikéje az egykori vásárlókhoz. A vásár-
lókhoz, a Vasváriakhoz. Én szerettem, és sokan szerették, hiszen a 32 évet 
így lehetett megérni. Megtisztelő volt nekem, amikor a rendezvényekre 
készült csomagolásaimat, Eszter munkáit is megdicsérték, megnézték. A 
két kis Thonet szék, s a kis asztalka elköltözik a Szentmihályfalvi utcából, 
magukkal viszik 32 év megőrzött emlékeit, titkait, örömeit, s esetenkénti 
nehézségeit. S elköltözik két kedves ember készséges mosolya is, ami nél-
kül nem lehet kereskedő, a kereskedő. Hova a szaladunk be, ha az ünnepi 
ajándékozás előtti pillanatban még eszünkbe jut egy-egy apróság, egy szép 
taft szalag, egy csipke, vagy egy fi nom szépségű gyertya, vagy éppen az 
ünnepi szetthez illő harisnya, karkötő? Köszönjük Zsuzsa, köszönjük Éva, 
hogy hozzátok beszaladhattunk, hogy elidőzhettünk, hogy válogathattunk a 
bőség zavarával küzdve, de akár kreatív ötleteket is gyűjtve, s akár vásárlás 
nélkül is hozzátok.

Gergyéné Szakály Georgina
Forrás: facebook
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Gyerek- és 
ifjúsági nap

Szünetel a gázszolgáltatás augusztus 8-án
Az NKM Észak-Dél Földgázhálózati Zrt. tájékoztatása szerint karbantartási 

munkálatok miatt szünetel majd a gázszolgáltatás augusztus 8-án, csütörtökön 
9–18 óra között Vasváron. Ezen időszakon belül a vészhelyzetek megelőzése és 
a szolgáltatás zavartalan újraindítása érdekében a gázmérő előtti főcsapot zár-
va kell tartani és a gázvételezést szüneteltetni szükséges. Bíznak a fogyasztók 
együttműködésében.

Képviselő-testületi ülés
A napirendi pontok előtti beszámolóból 

kiderült: július 1-jétől az STKH- Hulla-
dékgazdálkodás veszi át a szemétszállítást 
a Zalaispától. Ebből a helyiek annyit érzé-
kelnek majd, hogy a szelektív hulladékszál-
lítás időpontja szerdára! változik.

Elbírálták az intézményvezetői 
pályázatokat

A képviselők elbírálták a Vasvári Egész-
ségügyi Alapellátó Intézmény intézményve-
zetői (magasabb vezetői) beosztás ellátására 
beérkezett pályázatot. A posztra Füzi Andre-
át nevezték ki. Ezt követően a Nagy Gáspár 
Művelődési Központ igazgatói (magasabb 
vezetői) beosztás ellátására beérkezett pályá-
zatot véleményezték. Egy pályázat érkezett, 
Gergye Rezsőé, aki 1986-ban jött Vasvárra, 
s 1989-től áll a kulturális intézmény élén. 
Szerteágazó tevékenysége van az intézmény-
nek, amely harmadszor lett kiemelten minő-
sített intézmény. Tóth Balázs polgármester 
elmondta, hogy az igazgató úr elhivatottan 
végzi a munkáját, a város elismeri a mun-
káját és továbbra is számít rá. Majd a kép-
viselők elemezték a pápai szakértő szakmai 
véleményét. A testület egyöntetűen támogat-
ta a pályázatot. Gergye Rezső intézményve-
zetőként volt jelen az ülés ezen pontján. El-
mondta: soha nem rutinból készít pályázatot, 
most is úgy írta azt, mintha az első lenne. 
Csapatban gondolkodik és dolgozik. Gergye 
Rezsőt három évre bízták meg az intézmény 
vezetésével. Majd jóváhagyták a Vasvári Vá-
rosfejlesztési Nonprofi t Kft. által teljeskörű 
műszaki ellenőri feladatok ellátására irányu-
ló szerződést.

Előtérben a kamerarendszer
A precíz nyilvántartás érdekében rögzítet-

ték a rendszerbe belépő újabb kamerákat. A 
rendőrség komolyan veszi a munkáját e tekin-
tetben is. Szóba került, hogy a ravatalozónál 
lévő villanyoszlopra helyezzenek-e kamerát. 
Dr. Fabók Tibor felvetette: a pályára mikor 
telepíthető kamera? A kamerarendszer a köz-
biztonság szempontjából sokat jelent.

Az iparterületi beruházáshoz
pénzügyi fedezet biztosítására

Ezzel a napirendi ponttal a képviselők a 
gazdaság fejlesztésének lehetőségét kíván-
ják biztosítani a következő 20–30 évre, így 
megszavazták azt. Letették a voksukat amel-
lett, hogy a testület a Vasvári Városfejlesztési 
Nonprofi t Kft., mint ajánlatkérő által „Iparte-
rület kialakítása Vasváron” címen ügyvezetői 
kötelezettségvállaláshoz szükséges pénzügyi 
fedezetet kiegészít nettó 96 millió forinttal. 
Emellett hozzájárulását adja ahhoz, hogy a 
kft. ügyvezetője, mint kötelezettségvállaló 
az eljárás eredményeként a nyertes ajánlatte-
vővel a vállalkozói szerződést nettó csaknem 
800 millió forint erejéig megkösse.

Újra írták a közétkeztetési
közbeszerzési pályázatot

A közétkeztetési közbeszerzési eljárást 
eredménytelennek nyilvánították. Dr. Ódor 
Ildikó jegyző elmondta, hogy az ajánlattevő 
magasabb értékben tett ajánlatot, mint azt az 
eljárás elbírná, így eredménytelen lett a pá-
lyázat, más eljárásrenddel újra ki kell írni azt. 
Majd a képviselők döntöttek a körház távköz-
lési tornyának bérletéről.

TAO és önkormányzati támogatásból
lehet új kisbusza a sportkörnek

A Vasvár Városi Sportegyesület 70 szá-
zalékos TAO támogatásból lecserélheti a 
kisbuszát, az önkormányzattól a fennmaradó 
30 százalékos támogatást kérte. Ezt a testület 
megszavazta. Az új jármű megérkezésével 
az önkormányzat megkapná a sportkör régi 
kisbuszát.

Nem járultak hozzá a „Vasvári” név 
használatához

A Vasvári Krónika elnevezésű, két éve 
működő facebook oldal készítői, segítői név-
használati engedélyt kértek a testülettől, hogy 
Vasvári Krónika Egyesület néven működ-
hessenek. A testület elutasította a kérelmet, 
megítélése szerint a „Vasvári” szó csak olyan 
egyesület nevében szerepeljen, ami összefog-
ja a helyi egységet.

Laki László galériája a vasvar.hu 
oldalon tekinthető meg
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